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Protokół Nr 4/2019 

z   posiedzenia Komisji Kształtowania Środowiska 

Rady Miasta Krakowa 

odbytego w dniu 21 listopada 2019 roku 

w Sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa 

 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył  Jan Pietras – Przewodniczący Komisji, udział 

wzięli członkowie   Komisji oraz inni  zaproszeni goście.  

Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu quorum pozwalającego na podejmowanie 

prawomocnych decyzji o godzinie 16.00 otworzył posiedzenie Komisji. 

Łukasz Maślona zaproponował przyjęcie wniosków do Prezydenta Miasta. 

 

Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu: 

1. Polityki miejskie w obliczu zmian klimatycznych. Informacja na temat działań Miasta 

zmierzająca do mitygacji i adaptacji zmian klimatycznych. Prezentacja planu adaptacji 

Miasta Krakowa do zmian klimatycznych. 

2. Sprawy bieżące. 

3. Oświadczenia i komunikaty. 

 

 

 Ad.1 

Polityki miejskie w obliczu zmian klimatycznych. Informacja na temat działań Miasta 

zmierzająca do mitygacji i adaptacji zmian klimatycznych. Prezentacja planu adaptacji 

Miasta Krakowa do zmian klimatycznych. 

 

Prezentacji na temat działań Miasta zmierzających do mitygacji i adaptacji zmian 

klimatycznych. dokonał Andrzej Łazęcki – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej. 

Plan adaptacji do zmian klimatu Miasta Krakowa powstał w ramach projektu Ministerstwa 

Środowiska realizowanego we współpracy z 44 polskimi miastami. Celem Planu Adaptacji jest 

podniesienie odporności Miasta na zjawiska klimatyczne z uwzględnieniem zmieniających się 

warunków klimatycznych. W Planie ujęte zostały działania mające na celu adaptację miasta do 

zachodzących zmian klimatycznych. Wśród nich można wymienić zwiększenie zieleni w 

mieście (lasy i parki wielkopowierzchniowe, parki rzeczne, parki kieszonkowe, zadrzewienie 

ulice i parkingów, zielone ściany i dachy), zwiększenie dostępu do wody (pitniki, deszczownie, 

fontanny, stawy, kąpieliska otwarte, baseny) czy  zrównoważenie transportu. Plan adaptacji 

miasta Krakowa jest dokumentem niezbędnym do starań o finansowanie ze środków krajowych 

i europejskich. W styczniu 2020 r. dokument powinien trafić pod obrady Rady Miasta. 

Problemem może okazać niemożność wprowadzania zmian w tym dokumencie. Związane jest 

to z zapisami umowy licencyjnej przekazanej GMK przez Ministerstwo Środowiska. Wobec 

takiej sytuacji konieczne będzie przyjęcie dokumentu przez Radę Miasta, a następnie 

wprowadzenie zmian w formie przegłosowania dodatkowych dokumentów towarzyszących 

o charakterze aktualizacji do planu w niezbędnym zakresie. 

W dyskusji w której udział wzięli: Artur Buszek, Jakub Kosek, Łukasz Maślona. 

Zasugerowano, aby podczas sesji przyjąć program wraz z ewentualnymi poprawkami do 

dokumentu. Zwrócono również uwagę między innymi na: na konieczność dostosowania polityk 



miejskich oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej do planu adaptacji.  Strategia miasta podjęta 

w zeszłym roku przygotowywana była na podstawie badań i analiz sprzed 10 lat.  

Wyjaśnień udzielił Andrzej Łazęcki.  

 

Ad.2 

Sprawy bieżące. 

 

Łukasz Maślona przedstawił propozycje wniosków do Prezydenta Miasta o : 

1) zabezpieczenia terenów pod przyszły park przy ul. Fabrycznej. 

Komisja w obecności 5 członków Komisji -  5 głosami „za”, przy 0 „przeciw”, 

0„wstrzymujących się”  podjęła wniosek jak wyżej. 

(Wniosek Nr 2/2019 z 21 listopada 2019r.) 

 

2)  skierowanie do Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych,  Dyrektora Zespołu Parków 

Krajobrazowych Województwa Małopolskiego, Nadleśnictwa Krzeszowice, Nadleśnictwa 

Myślenice oraz do radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego  apelu w sprawie 

ograniczenia prowadzenia gospodarki leśnej na terenach Bielańsko-Tynieckiego Parku 

Krajobrazowego oraz Tenczyńskiego Parku Krajobrazowego. 

Komisja w obecności 5 członków Komisji -  5 głosami „za”, przy 0 „przeciw”, 

0„wstrzymujących się”  podjęła wniosek jak wyżej. 

(Wniosek Nr 3/2019 z 21 listopada 2019r.) 

 

3) utworzenie pilotażowych programów tworzenia zielonych dachów i ogrodów wertykalnych. 

Komisja w obecności 5 członków Komisji -  5 głosami „za”, przy 0 „przeciw”, 

0„wstrzymujących się”  przyjęła propozycję wniosku. 

(Wniosek Nr 4/2019 z 21 listopada 2019r.) 

 

4) przygotowanie aktualnego wykazu działek, które są w zasobach Gminy Miejskiej Kraków 

na obszarze dzielnic XIV, XVI, XVII i XVIII, w tym również tych, które są we władaniu spółki 

Nowa Huta Przyszłości.  

Komisja w obecności 5 członków Komisji -  5 głosami „za”, przy 0 „przeciw”, 

0„wstrzymujących się”  przyjęła propozycję wniosku. 

(Wniosek Nr 5/2019 z 21 listopada 2019r.) 

 

5) udzielenie  informacji na temat jakie były przesłanki do wyboru przez Wydział 

Kształtowania Środowiska UMK konkretnych 4 działek, które będą poddane badaniom 

zleconym przez UMK. Co decydowało o wskazaniu takich, a nie innych działek? 

Komisja w obecności 5 członków Komisji -  5 głosami „za”, przy 0 „przeciw”, 

0„wstrzymujących się”  przyjęła propozycję wniosku. 

(Wniosek Nr 6/2019 z 21 listopada 2019r.) 

Ponadto Komisja postanowiła wystąpić z pismem do Rektora Akademii Górniczo-Hutniczej w 

sprawie dalszej współpracy przy określeniu charakteru i zakresu badań. Złożyła również 

wniosek do Urzędu Miasta Krakowa, celem szczegółowego wykazu działek, będących we 

władaniu Gminy Miejskiej Kraków w okolicach kombinatu, jak również wskazania 

metodologii wyboru konkretnych działek do wstępnego badania tego terenu. 

Komisja w obecności 4 członków Komisji -  4 głosami „za”, przy 0 „przeciw”, 

0„wstrzymujących się”  przyjęła propozycję listu do Rektora AGH. 

 



Ad.3 

Oświadczenia i komunikaty. 

  

Brak 

 

 

 

 Wobec zrealizowania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji o godzinie 

17.10 zamknął posiedzenie. 

                                                                            

 

 

    

 

 

   Przewodniczący Komisji 

                                                                           

                                                                                                         

                                                                                                        Jan Stanisław Pietras 
 

 

 

 

 

Protokołowała: 
\Beata Czepiec 


